

Date 2021/03/02

التاريخ: 2021/03/02

**تعميم رقم (2021/12) Circular No.**

**All Airlines Operating at Kuwait International Airport must adhere to the following Instructions:**

In reference to our previous circular (11/2021) dated (02/20/2021), section secondly (**exemptions**) from the institutional quarantine (only), we would like to clarify the following: -

1. All diplomatic missions and their members (from all nationalities) will be exempted including their first-degree relatives (husband - wife - children) either singly or together, and their accompanying domestic workers, provided presenting a proof of their identification.
2. All Kuwaiti patients who were sent abroad for medical treatment and their companions will be exempted after completing their medical treatment provided (obtaining certificate issued from the Kuwait health office in the country of treatment).
3. All Kuwaiti students abroad completing their university examinations will be exempted, (provided submission of a certificate issued from the Kuwait Cultural Office to prove the student is enrolled in one of the foreign universities, also certificate from the University to prove the date of examinations).

**إلى جميع شركات الطيران العاملة في مطار الكويت الدولي الالتزام بالتالي: -**

بناءً على التعميم رقم (2021/11) بتاريخ (2021/02/20) نود أن نوضح فيما يخص البند ثانياً الاستثناءات من الحجر المؤسسي (فقط) وحسب الآتي: -

1. سيتم استثناء البعثات الدبلوماسية والدبلوماسية (من جميع الجنسيات) وأقاربهم من الدرجة الأولى (زوج - زوجة - أبناء) سواء منفردين أو مجتمعين وعمالهم المنزلية المرافقة لهم (بشرط إبراز الهويات الخاصة بهم).
2. سيتم استثناء المرضى الكويتيين المبتعثين للعلاج بالخارج ومرافقيهم بعد انتهاء فترة العلاج (بشرط وجود الشهادة الدالة على ذلك صادرة من المكتب الصحي الكويتي في الدولة مقر تلقي العلاج).
3. سيتم استثناء الطلاب الكويتيين المنتسبين إلى الجامعات الخارجية والمسافرين لأجراء اختبارات دراسية (بشرط إبراز كتاب صادر عن الملحق الثقافي لدولة الكويت يفيد بأن الطالب مقيد في أحد الجامعات الخارجية وشهادة من الجامعة تثبت تاريخ الاختبار).

Date 2021/03/02

التاريخ: 2021/03/02

4. Governmental and private sector medical staff will be exempted, including their first-degree family members (husband- wife – children) either singly or together, accompanied their domestic workers, provided submission of a proof document.

4. سيتم استثناء الكوادر الطبية الحكومية والأهلية وأقاربهم من الدرجة الأولى (زوج – زوجة – أبناء) سواء منفردين أو مجتمعين ومرافقيهم من العمالة المنزلية (بشرط ابراز ما يثبت ذلك).

5. Unaccompanied minors passengers below (18 years old) will be exempted.

5. سيتم استثناء القاصرين تحت (18 عاماً) المسافرين بدون مرافق.

All exempted categories listed above are subject to (14) days home quarantine provided (2) PCR tests must be performed and on their own expenses, first PCR test upon arrival to the State of Kuwait and the second PCR test on day (6) from the arrival date. Also, all they are required to download and register in Kuwait Ministry of Health application (Shlonik).

هذا على أن تلتزم جميع الفئات المستثناة والمذكورين بالبند أعلاه بالحجر المنزلي لمدة (14) يوم مع اجراء (2) فحص (PCR) للكشف عن فايروس كورونا المستجد وعلى نفقة المسافر الخاصة، الأول عند الوصول الى دولة الكويت والثاني في اليوم السادس (6) بعد الوصول. مع الالتزام بتنزيل وتفعيل تطبيق (شلونك) عند الوصول الى دولة الكويت.

مدير عام الطيران المدني  
Director General of Civil aviation

م/ يوسف سليمان الفوزان